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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 11. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 4. februára 2020 

 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 15 starostov. 

Z rokovania sa   ospravedlnili starostka Puzderová a  Balogová-Šebeščáková. 
       Program rokovania bol uvedený v pozvánke. A mám ešte taký návrh, nás požiadala firma 

ARD o krátku prezentáciu. Poďme hlasovať o programe ako som ho predstavil. 
 
Hlasovanie č. 1 -     za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem. Program máme schválený. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice:          Ing. Jozef Karabin, MBA a JUDr. Jaroslav Hlinka 

- - - 
 
Prezentácia: 
Firma ARD System 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ozrejmil, že táto firma má už v niektorých MČ svoje 

zariadenia  a uviedol ju aj pán starosta Karabin. 
 
p. Lucia Mrázová, obchodná manažérka firmy ARD Systém: Predstavila sa a poďakovala zato, 

že môže prezentovať produkty ich firmy, ktoré slúžia mestám a obciam a organizáciám 
už viac ako 23 rokov. Pracuje ako obchodná manažérka pre východné Slovensko už 9 
rokov. Ich firma sa zaoberá dvoma sférami, komerčnou a komunálnou. Povedala že, 
hlavné očakávania od starostov, ako obstarávateľov informačných systémov sú ich 
štandardom, preto sa riadia kritériami ako sú zlepšenie organizácie v meste v danej 
lokalite, kvalita informačného systému, prehľadnosť, dodanie, keďže sú výrobcami 
týchto systémov a trvácnosť informačných systémov. A na základe týchto kritérií, 
predstavila ich hlavné produkty. Mestský informačný systém pre peších, motonavigácia 
teda informačný systém pre motoristov a informačné tabule. Mestský informačný 
system ponúkajú v dvoch prevedeniach, kvadrum a cirklum. Líšia sa formou tabuliek. 
Kvadrum ma hranaté, cirklum má oblé tabule. Je to systém, ktorý je vhodný do centra 
mesta, do peších zón, ale aj odľahlých častí mesta, slúži nielen miestnym občanom, ale 
aj turistom, aby sa vedeli zorientovať. Tento systém je trvácny, je na trhu dlho, dávajú 
záruku na 110 rokov a na tabuľky 5 rokov. Je vyrobený z ušľachtilých materiálov, ako je 
pozinkovaný hliník, plech a plast. Je bezúdržbový a certifikovaný. Pre nich je priorita 
vyhovovať normám EU a SR. Systém je antivandal, čiže je nerecyklovateľný, takže ho 
nezoberú do zberu. Prišli ako firma s novinkou informačného systému, je to systém, 
ktorý svieti, na využitie aj v noci. Farebné prevedenie tohto systému je rôzne,je 
ekologický i ekonomický. Ďalším produktom je motonavigácia. Taktiež je vyrobená  
z kvalitných materiálov. Môže byť v dvoch prevedeniach, a to na stĺpoch verejného 
osvetlenia alebo na samostatných nosičoch. Pomáha udržať lepšiu premávku a naviguje 
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motoristov. Tretím sú úradné tabule a vitríny. Tento produkt je nehrdzavejúci, sú použité 
kvalitné materiály. Už sme vo viac ako 400 mestách a obciach na SR a ČR. 
Poďakovanie za pozornosť. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval za prezentáciu. Uvedenie diskusie. 
 
p. Karabin, starosta MČ Košice - Pereš: Poďakoval kolegovi, povedal že navrhol p. Nigutovi, 

aby táto spoločnosť prišla odprezentovať svoj produkt. MČ Pereš má od spoločnosti 
ARD orientačný systém. Projekt tejto spoločnosti im ako mestskej časti, schválil 
magistrát mesta aj dopravní policajti. Nebol problém z mesta dostať peniaze aj na takýto 
inform. systém. Toto je verejnoprospešný účel, slúži to pre všetkých a môže to byť 
účelne pre všetkých našich občanov. 

 
p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Uviedol, že mestská časť Barca prišla o všetky stĺpy 

a tabule, ktoré boli odvezené do zberných surovín. Takže momentálne riešia s firmou 
ARD systém, nové označenia. Majú spracovanú ponuku, a to sa posudzuje na úrovní 
zastupiteľstva.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakovanie za prezentáciu a ponuku. 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prerokované materiály 13. Mestskej rady v Košiciach zo dňa 29.01.2020 zaradené  
na zasadnutie MZ 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Povedal, že na MZ je avizovaných 19 bodov, takže uviedol 

diskusiu všeobecne. Neskôr privítal p. primátora a p. riaditeľa, keďže sa dostali k bodu - 
rozpočet mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Zhrnul, že odprezentuje starostom rozpočet so zmenami od toho 

rozpočtu, ktorý poznali od decembra, ktorý si už prešli, napr. zmeny čo sa týka daní  
z nehnuteľností, či odpadov. Na základe toho sa urobili zmeny, čo sa týka MČ, príjmov 
pre MČ, malé MČ 136 eur na počet obyvateľov, veľké MČ 34,50 eur, s tým, že Luník 
IX a KVP majú zvláštny štatút. Zároveň, čo sa týka kapitálových príjmov pre MČ, pre 
veľké MČ 90 tisíc, pre malé MČ po 40 tisíc. Toto sú najvýraznejšie zmeny rozpočtu, 
lebo predtým nebolo z čoho. V rámci príjmovej časti je tam zmena, ktorá sa týka 
sponzorských darov, kde sa hovorí o tom, že očakávame sponzorstvo pre Steel arénu, 
aby sme mohli usporiadať niektoré športové podujatia, ale zároveň je to aj vo 
výdavkovej časti. Väčšie zmeny sú aj ohľadom daní z príjmu. Čo sa týka bežných 
príjmov, predpokladalo sa že mesto Košice dostane 111 800 tisíc, potom 111 500 tisíc, 
ale prognóza bude ešte nižšia, 111 200 tisíc eur cca. Toto je v rámci ministerstva financií 
zverejnené. V rámci výdajov  Sociálne mesto, sme urobili zmeny ohľadom strediska 
sociálnej pomoci, rekonštrukcia traktu C, čiže tam je nejakých okolo 110 tisíc. V rámci 
Mesta kultúry, napr. múzeum Löfflera, transfer na príspevkovú organizáciu, ktorá ma 
IČO. Rade seniorov sme navýšili peniaze zo 7 tisíc na 10 tisíc eur. 

         V rámci Programu 2, je to položka nová, volá sa Plavárne a kúpaliská, je to 100 tisíc eur 
na krytie plavárne. Väčšia zmena je tá v Koncepcii športu, MMM (maratón) je 
odčlenený, pridali sme 15% na Koncepciu športu, to je položka 34 a zároveň aj na 
podporu mládežníckeho futbalu 15%. 

         A čo sa týka Steel arény, ktorá mala v rozpočte 30 tisíc eur na bežné výdaje, v tejto 
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chvíli sme nastavili 200 tisíc bežné výdaje a 50 tisíc kapitálové, čiastočne zo 
sponzorských peňazí. Riešime dve veci, Streel aréna potrebuje hotovosť, a aby sa mohli 
tam zorganizovať dve podujatia, kvalifikáciu na olympiádu v hokeji a rokuje sa o MS v 
Malom futbale. Zároveň + 100 tisíc eur ide na Koncepciu športu. 

         V rámci Zeleného mesta, pridali sme tam +50 tisíc eur do intelektuálnej dopravy, smart 
riešenia v rámci dopravy. 

         Pri vzdelávaní, je tam troška menej peňazí. V doprave, úhrada strát za dopravný podnik, 
predtým tam bolo 800 tisíc, teraz cca 1 700 000 eur.        

         Program 7, služby občanom, 1 200 000, projekty na rozvoj, 40 tisíc pre malé MČ, 90 
tisíc veľké MČ. MČ - Staré Mesto mala dve položky, múzeum Löfflera 40 tisíc, 180 
tisíc mestská plaváreň. Do kultúry sme presunuli 40 tisíc. 

         MČ Juh, tam mala položku 210 tisíc, to boli, výdajňa jedla (jedáleň na Vojvodskej) suma 
10 tisíc. Športovo-zábavné centrum na Alejovej 110 tisíc. Relaxačné centrum 70 tisíc. 
Mal tam mať p. starosta aj na verejnoprospešné práce 40 tisíc, ale to by nebolo fér voči 
ostatným veľkým MČ. Máme položku 90 tisíc vyhradené na verejnoprospešné práce. 

          Program 8, manažment, plánovanie, kontrola. Program 9, interné služby. Je tu to, čo 
bude zaujímať starostov KVP a Ťahanoviec, a to projektová dokumentácia  pre 
polikliniky, bude to zadané pre BPMK za 50 tisíc. Na mestské časti ide cca 16 miliónov 
eur. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Chcel sa informovať o finančných 

prostriedkoch v Programe 7, keďže v textovej časti sa hovorí 1 270 000 eur pre MČ, to 
znamená 40 tisíc malé MČ a 90 tisíc veľké MČ, v tabuľkovej časti je bežné a kapitálové 
600 a 680. Chcel vedieť, aké podmienky čerpania a načo sa budú môcť využiť. To 
prerozdelenie 40 a 90, ale malé MČ majú takmer všetky kompetencie, napr. zeleň, 
doprava, verejné osvetlenie a dostávajú menej ako veľké MČ, či by nebolo vhodné 
pomer 50 ku 50. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Povedal, že odkedy sa predstavoval rozpočet, prerozdelili pre 

malé MČ 2 milióny eur. Tie verejnoprospešné služby a rozvojové projekty sú približne 
50 ku 50. Bude to v rámci čerpania podľa žiadosti, väčšia časť peňazí by sa mala použiť 
na kapitálové. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice - Juh: Faktická pripomienka. Poznamenal, že je fakt, že 

vzhľadom na zvýšenie daní, prostriedkov je viac. Komentoval, že čo sa týka tej 
poznámky p. primátora ohľadom verejnoprospešných prác, tak mestská časť je 
atakovaná neprispôsobivými občanmi, preto bola taká položka v rozpočte. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Odpovedal, že MČ môžu žiadať zamestnancov z úradu práce 

v rámci komunálneho plánu a p. Dudová ich usmerní ohľadom žiadosti. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Privítal p. námestníčku aj p. Galla, hlavného kontrolóra. 
 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Povedal, že MČ dostávala od 

mesta nejakú časť na dlh, tým že mali navýšené podielové dane, sumu 50 tisíc s tým, že 
ako MČ platili 72 tisíc eur,  z ich  rozpočtu to stále splácajú. Podľa návrhu rozpočtu boli 
ukrátení o 13 tisíc. Povedal, že by mali zvážiť p. primátor a starostovia, či tých 13 tisíc 
eur je taká položka pre mesto, či by neurobili k tomu návrhu, že 35 eur na občana. Či by 
to nezvážili. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pri veľkých MČ platí, že sa pridali skoro 3 eura na občana. Každá 
MČ ako Juh alebo Staré Mesto majú niečo, či poplatky za verejnoprospešné práce či 
dlhy na plaváreň. 

 
p. Karabin, starosta MČ Košice - Pereš: Faktická pripomienka. Poznamenal, že keď 

p. primátor hovoril o poliklinikách na veľkých MČ, už teraz vie, prečo niektorí 
kolegovia hlasovali za zvýšenie daní. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Povedal, že nevedeli o tom. Nekonzultoval to s nimi. 
 
p. Karabin, starosta MČ Košice - Pereš: Hovoril, že v každom prípade, nebolo také čo teraz, 

že starostovia z veľkých MČ robia stretnutia pred médiami. Že on sľúbil, že podporí 
zvýšenie daní pre malé MČ, keď tie peniaze pôjdu pre malé MČ. A že je rád, že to 
nepodporil, lebo zvýšili sa dane o 240 % a malé MČ dostanú menej. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce: Faktická pripomienka. Chcel povedať, že 

po rokovaní s BPMK sa dozvedel o tej poliklinike, že nevedel o tom, a že je veľmi rad. 
Poďakoval. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Chcel sa opýtať, že bolo avizované v médiách, že mesto 

plánuje investovať do cintorína, ale aj v mestských častiach sú cintoríny, ktoré sú 
majetkom mesta, čiže či aj MČ dostanú peniaze. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Odpovedal, že to je tak, verejný cintorín je najväčším na SR, ale 

mesto hlavne ide investovať do krematória, kremačných pecí, cez mestskú zeleň cca 
100 tisíc eur. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Hovoril o téme, čo sa týka verejného osvetlenia, že v obci 

Ťahanovce, ich školský dvor museli svietiť aj v noci kvôli Demetru, tak to by bolo treba 
dajako dohodnúť, ak by bolo hradené z mesta. 

 
p. Šimková, starostka MČ Košice - Myslava: Faktická pripomienka. Poznámka k tomu, čo sa 

pýtal p. Krcho, pokiaľ ide o účelové dotácie kapitálové, či tam bude nejaká detailnejšia 
podmienka k čerpaniu. 

 
p. Kršitof, starosta MČ Košice - Barca: Faktická pripomienka. K otázke p. Šimkovej, či je 

potrebné dávať akceptáciu ohľadom akcií, ktoré chcú robiť z tých peňazí, alebo potom 
riešiť preplatenie fakturácie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bude to potrebné dohodnúť s referátmi. Kapitálové sú na akcie 

a projekty, bežné na verejnoprospešné výdavky. Vedenie mesta to definovali ako 
pravidlo. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: Faktická pripomienka. Poďakoval za slovo. Chcel 

doplniť k otázke p. Šimkovej, uviedol, že minulý rok bolo také pravidlo, že tie veci, 
ktoré žiadali v rámci bežných alebo kapitálových výdavkov, nesmeli byť zapracované 
v rozpočte. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Na toto nevedel odpovedať. Že to nie je otázka, ale to je zákon, 

resp. že to je otázka na p. Kažimírovú alebo Gajovú. 
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p. Hlinka, starosta MČ Košice - Juh: Hovoril o dodatku k návrhu uznesenia, ktorý je 

predložený. Mal by taký doplnok k časti C – účelové finančné prostriedky pre MČ, a to 
v tom zmysle, aby bolo možné používať finančné prostriedky aj na údržbu a na verejný 
majetok mesta, zverený do správy mestských častí. V uznesení sa hovorí o miestnych 
komunikáciách, ale sú aj cesty, ktoré sú majetkom mesta a sú zverené do správy MČ, 
tak aby sa to dalo použiť. 

         Chcel sa opýtať, čo je to „po akceptácii“, keďže MČ má svoje zastupiteľstvo, ktoré 
schvaľuje použitie finančných prostriedkov. Nevedel o dakom zákone podľa ktorého by 
to ešte malo schvaľovať mesto. Zákon o rozpočtových pravidlách pre územnú 
samosprávu také niečo nehovorí. A ešte pri rozpočte, pri Programe 2 – Mesto kultúry a 
športu, je naplánovaných na plavárne a kúpaliska cca 2 milióny eur, či sa počíta z tejto 
sumy aj čo sa týka kúpaliska Triton, aspoň na spracovanie projektovej dokumentácie + 
na investovanie v neskoršom období. 

         Čo sa týka Program 5 – Doprava, ohľadom zimnej údržby a chodníkov, tá suma je o 150 
tisíc menej ako v minulom roku 3,3 mil. eur na 3 150 000 eur. Zimná údržba, je to 
podprogram 1, položka 10. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka zimnej údržby, podpisoval dodatok s Kositom. 

Obmedzilo sa obdobie v rámci pohotovosti vozidiel, nie až do marca. Tie sumy to boli 
služby od zmluvných partnerov Kositu. Čo sa týka tej akceptácie, je to verejno-
prospešný záujem. Tá akceptácia je potrebná z niekoľkých dôvodov, napr. na danom 
území môže mať mesto nejaké plány. Ohľadom Tritonu, táto položka nie je o Tritone, 
ale na pokrytie Červenej hviezdy. Triton je iná položka, vysporiadanie pozemkov. 
Položka Programu 9 - výkup parciel, napr. Kavečany, Borovicový háj, Slanecká, Triton 
nebude najbližších 5 rokov. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Poďakoval za slovo. Nadviazal na p. primátora. 

Jeho otázka bola  technická, že sa množia dopyty občanov ohľadom parciel. Vlastníctvo 
bolo prevedené na mesto, bolo zavkladované na katastri, a mesto stále neposiela 
predávajúcim kúpnu zmluvu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Povedal, že podpisoval v priebehu týždňa zmluvy. Pečiatka je 

z augusta, septembra a až teraz sa mu dostali na stôl. Asi ich agentúra, ktorá ich 
spracovala, nedodala. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Uviedol, že sa pýtal na tú vec, že bolo prevedené 

vlastníctvo z občana na mesto, a občan stále nedostal peniaze. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Opäť povedal, že podpisoval ich minulý týždeň a že firma, ktorá 

vyjednávala prevody odovzdala zmluvy asi koncom decembra. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Požiadal aby kontrolór reagoval na otázku 

p. Lörinca. A či by p. primátor vedel povedať, čo p. Ihnát to naznačil, či ma nejaké 
informácie ohľadom opráv komunikácii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Povedal, že Úrad pre verejné obstarávanie nám zaslal celý spis s 

tým, že k pochybeniu nedošlo a že máme od uchádzačov vypýtať nejakú podpornú 
dokumentáciu. Odpovedali nám tri firmy a mám informácie, že ten výherca by bol ten, 
ktorý už bol víťazom. A je tu možnosť, že iní uchádzači podajú námietku. 



6 
 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ešte mal otázku ohľadom verejného 

osvetlenia, či plánuje mesto vykonať súťaž. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Uviedol, že odpovie riaditeľ. 
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice - Staré Mesto: Chcel, aby k tým 90 tisícom, boli jasne 

písomne určené pravidlá.     
          Hovoril o príspevku na verejno-prospešné práce, ktorý bol zrušený, a že je hanba, že 

MČ Staré Mesto nemala taký príspevok, keďže dávajú veľa podnetov na mesto, na 
envirohliadku v oblasti verejného poriadku. 

         Zároveň chcel poprosiť vedenie magistrátu, ohľadom listu z MČ Staré Mesto, o účelovú 
dotáciu ohľadom Mestskej krytej plavárne. Podpísal žiadosť o túto dotáciu ešte 
minulého roka a doteraz nedošla odpoveď, čudoval sa, ako chce spolupracovať 
magistrát s MČ. V liste sa hovorilo aj o Múzeu Löfflera. Uviedol, že minulý týždeň 
opäť písal, ale keď mesto dačo napíše, tak žiadajú odpoveď do dvoch dní. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Povedal, že nerozumie otázke. Múzeum Löfflera dostalo 40 tisíc 

eur v rozpočte v oblasti Kultúra. Čo sa týka plavárne, že spolu sedeli dve hodiny 
a dohodli sa. A ohľadom finančných prostriedkov, to je napísané v rozpočte, kapitálové 
– rozvoj a projekty MČ, bežné – údržba. Tá definícia je jasne napísaná. 

 
p. Nigut, predseda Rady Starostov: Poďakoval p. primátorovi za účasť a dal slovo 

p. riaditeľovi. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Tam boli dve otázky, tá prvá k údržbe ciest. Tak ako bolo 

povedané, mesto vyžiadalo viaceré informácie, beží 15 dňová lehota, zároveň sa na 
najbližšie tri mesiace vysúťažili havarijné opravy ciest, zimná údržba prostredníctvom 
studenej asfaltovej zmesy, možno na marec, kým sa nedotiahnu verejné obstarávania. To 
má mestu priniesť úsporu, tak ako sú nastavené pravidlá, aby sa dostalo k podpisu 
zmluvy s víťaznou firmou. 

         Čo sa týka verejného osvetlenia, aj na základe vyhodnotenia množstva požiadaviek, tak 
je dohoda s DPMK, že bude personálne posilnená tá časť, ktorá má na starosti údržbu, 
čiže mal by byť zdvojnásobený počet zamestnancov v teréne. Čo sa týka koncepcie, 
ktorá už tu bola je zastaralá, musí sa aktualizovať. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická pripomienka. Chcel sa spýtať, či 

mesto nemôže uvažovať s variantou B, čo sa týka súvislých opráv, kde by mesto 
pripravilo drobné súťaže ohľadom opráv ciest, chodníkov, schodísk... Lebo starostovia 
sa budú pýtať na meste, a aby sa mesto nevyhováralo na verejné obstarávanie. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Povedal, že už zrealizovali, nie že uvažujú. Zrealizovali tú zimnú 

údržbu, začiatok jarnej údržby, čiže kým nebude podpísaná zmluva. Chcú mať 
podpísanú zmluvu na tie súvislé údržby, ale veľké projekty, tak ako napr. Hlinkova, 
Štúrova... chcú riešiť ako samostatné súťaže. Čiže takáto je koncepcia do budúcnosti a 
uviedol, že by chcel, aby ako mesto prešli na tzv. dynamické obstarávanie. To znamená 
vybrať súťažou troch partnerov, ktorí spĺňajú kritéria a títo budú medzi sebou súťažiť 
o zadanie. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická pripomienka. Poďakoval za slovo. 
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Otázka ohľadom osvetlenia. Keďže všetci starostovia majú nejaké požiadavky ohľadom 
verejného osvetlenia,  tak by chceli vedieť napr. koľko lámp ročne sa plánuje vymeniť. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Chcel zareagovať na toto, keďže to sú otázky na správcu. Povedal, 

že z viacerých strán počul, že sa nerealizujú požiadavky starostov resp. MČ, ale že 
v podstate DPMK ani nevyčerpal finančné prostriedky, ktoré mal na to určené. 

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Faktická pripomienka. Požiadavka 

k osvetleniu. Technická otázka, či by mesto mohlo informovať starostov v takej veci, 
keďže mestské časti budujú aj zo svojho rozpočtu verejné osvetlenie. Hovoril, že ich 
sídlisku robili so súhlasom mesta ako vlastníka pozemku, aj súhlasom DPMK, 
realizovali to cez stavebné oznámenie. Najnovšie, ale majú informácie, že sa to musí 
formou stavebného povolenia, a MČ musí mať aj vzťah k pozemku. Požiadavka, či sa to 
nedá riešiť formou ohlásenia, či je nutné aj stavebné povolenie. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Uviedol, že to je pre neho nová informácia, nevedel na to 

odpovedať. Preverí a dá na to odpoveď písomne. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice - Juh: Faktická pripomienka. Hovoril k verejnému osvetleniu, 

že nemá takú skúsenosť aby DPMK reagoval na požiadavky MČ. Uviedol, že keď sa s 
nimi stretol a potreboval vymeniť niečo na mestskej časti, tak vždy bola reč o tom, že 
DPMK nemal na sklade súčiastky. Iba keď bol väčší výpadok, tak sa snažili s tým niečo 
urobiť, ale tá údržba nešla v pohode. 

         A spýtal sa otázku ohľadom, odpadového hospodárstva. Hovorilo sa, že mesto 
pripravuje koncepciu polozapustených kontajnerov. A v tomto rozpočte nie je takáto 
položka. Tak ako je to, kedy MČ budú zapojené do dákeho pripomienkovania návrhu 
novej koncepcie. 

 
p. Čop, riaditeľ Magistrátu: Odpovedal k verejnému osvetleniu, že je to pravda, čo uviedol  

p. Hlinka. Že práca nebola dobre organizovaná v DPMK, že nemôžu odpovedať že 
nemajú na sklade, bolo potrebné aby doobjednali. Čo sa týka koncepcie kontajnerovísk, 
tak povedal, že prebiehali rokovania s Kositom, ale od tejto diskusie sa upustilo, lebo to 
bola nákladná položka. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice - Staré Mesto: Chcel hovoriť na podobnú tému ako 

p. starosta Hlinka. A spýtať sa ohľadom osvetlenia, či by nebolo možné oddeliť 
priechody pre chodcov. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Zaznačil, že požiadavka bude spracovaná. 
 
p. Ténai, starosta Sever: Požiadal, aby mohli od p. Kažimírovej dostať nejakú správu 

ohľadom hospodárenia 2019. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice - Juh: Chcel stručne dodať k Programu Doprava, a to k údržbe 

komunikácii. Chcel by sa informovať ohľadom nadjazdu, ulica Turgenevova, kde je ten 
nadjazd zhrdzavený. V Prešove museli podobný nadjazd zbúrať a vraj problém stojí na 
statickom posudku, ktorý magistrát, referát dopravy objednal. Takže, či sa s tým počíta. 
Požiadal o relevantnú informáciu. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Povedal k tomu, že pred pár týždňami dostal referát dopravy 
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zadanie, aby ku všetkým mostom podali informáciu. Uviedol, že to preverí a zabezpečí, 
aby p. Hlinkovi dodali správu. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal slovo starostovi p. Karabinovi. 
 
p. Karabin, starosta MČ Košice - Pereš: Chcel hovoriť k verejnému osvetleniu. Uviedol, že 

mestská časť Pereš svieti LED-kami a starostovia by dokázali takú súťaž urobiť 
efektívnejšie. Hovoril, že toto mesto ukazuje ako sa to nemá robiť, a ako to nevie robiť. 
Skonštatoval, že na každom stretnutí sa podklady pripravujú, ale nič nie je pripravené. 

         K rozpočtu povedal, že navrhovaná suma 2 milióny eur na plavárne a kúpaliská, by 
podľa jeho návrhu mala byť prerozdelená pre mestské časti po 50 tisíc eur, lebo 
pochybuje, že 2 milióny budú vyčerpané týmto vedením mesta. Uviedol, že taký bude 
jeho návrh na zastupiteľstve, po 50 tisíc eur pre mestské časti. 

         Povedal informáciu, že mesto ide kúpiť multivan, a predpokladal, že to bude 
napadnuteľná súťaž.  Bolo povedané, že je to dodávka, ale multivan je Volkswagen, 
priamo auto a pritom mestské časti majú šetriť, ale mesto chce kúpiť multivan, drahší 
ako Mercedes. Že sa schváli rozpočet a potom sa bude nadávať. Jeho návrh bude po 50 
tisíc eur najviac pre každú MČ z kolónky Plavárne, lebo podľa neho plaváreň nebude, 
tak ako sa nestíha osvetlenie. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval za názor. Spýtal sa či sú nejaké príspevky. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice - Juh: Zhrnul, že vo svojom prvom príspevku žiadal, aby sa 

návrh týkal nie len komunikácii, ale aj majetku mesta, zvereného do správy MČ, či už 
bežných alebo kapitálových výdavkov. Keďže musí byť napísaný účel. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Spýtal sa či sa bude hlasovať. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Niekoľkokrát bol vyzvaný k reakcii, predovšetkým čo sa 

týka využitia finančných prostriedkov z rozpočtu mesta smerom k MČ. V prípade, keď 
bude použitá takáto forma finančných prostriedkov, treba si uvedomiť, že ide 
o rozpočtový výdavok mesta, to znamená mimo rozpočtu MČ. Tak ako p. Kažimírová aj 
p. primátor hovorili. O transfer cez rozpočtovú položku 640, tak ako dostávate napr. 
príspevok z podielových daní, tak to mohli byť vo vašom rozpočte. Povedal, že sa 
prikláňa k tomu, aby boli jasnejšie stanovené pravidlá  pre použitie týchto prostriedkov. 
Toto použitie má určité prvky participačného rozpočtu, musia byť splnené všeobecné 
právne predpisy, musí to byť v súlade s internými predpismi a územným plánom, aj v 
súlade so zámermi mesta, napr. rozpočtom. A čo je dôležité, ako povedal aj p. starosta 
Hlinka, treba si povedať, že v prípade keď to bude v takejto forme, tak len do majetku 
mesta, ktorý je v správe MČ. Prikláňal sa k tomu, aby bolo definované, že aj do majetku 
mesta, ktorý je v správe MČ. Tieto pravidlá by mali byť jasnejšie zadefinované a bolo 
by vhodné, aby tieto pravidlá boli vopred známe. Ešte chcel upozorniť na ďalšiu vec, 
ohľadom verejného osvetlenia, že považuje za vhodné a odporúča poslancom MZ, aby 
zaviazali p. primátora spracovať analýzu technického a finančného stavu verejného 
osvetlenia, s tým, že by bolo dobré vedieť, aký je podiel MČ ohľadom zabezpečovania 
verejného osvetlenia, v akom je technickom stave verejné osvetlenia, koľko by bolo 
treba investovať..., lebo procesné obstarávania nie je možné zrealizovať a treba prijať 
strategické rozhodnutie, čo s verejným osvetlením na území mesta. Uviedol ešte 
informáciu, že v prvom polroku sa bude realizovať kontrolná akcia ohľadom evidencie 
psov, na výber daní za psov a podobne. Tak chcel požiadať o súčinnosť MČ pri zdieľaní 
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informácii.  A chcel by upozorniť, tým že MČ dostávajú 12 miliónov z mestského 
rozpočtu formou príspevku z podielových daní, tzv., že ide o použitie finančného 
majetku mesta, tak že aj tieto prostriedky podliehajú kontrole v zmysle § 18 d, útvaru 
hlavného kontrolóra, preto sa ÚHL ohlási na kontrolu nielen rozvojových projektov a 
účelovo použitých prostriedkov z mesta, ale aj na použitie týchto prostriedkov. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická pripomienka. Chcel sa spýtať p. 

kontrolóra, či by vedel, napr. keď má v rozpočte 2020 nejakú akciu, ale dal do 
poznámky na tú akciu, či tie prostriedky sú viazané z mesta. V rozpočtom časti do 
poznámky... napr. ulica Poľná 30 tisíc eur, súvislé opravy, ale v poznámke bude, že 
pokiaľ dostane MČ financie z mesta v rámci účelových, či to môže použiť alebo nie. 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Uviedol, že to sa jedná o spolupodieľanie na investícii, to 

znamená, v rozpočte môže byť uvedený, že sa budú venovať konkrétnemu úseku cesty, 
ale musia byť splnené ďalšie podmienky. Čiastočne prispievať MČ môžu, ale s tým, že 
využijú spolufinancovia z mesta. 

 
p. Šaňa, starosta MČ Košice - Luník IX: Chcel sa spýtať p. kontrolóra, či v prípade, keď MČ 

by chcela dotácie investovať na priestory, ktoré sú majetkom mesta, ale spravuje to 
BPMK a MČ je v prenájme, či môžu použiť prostriedky z dotácii. 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Povedal, že je to otázka podľa toho ako budú zadefinované 

pravidlá, ale základným pravidlom je, že sa to má investovať do majetku mesta. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uviedol, že predkladateľ návrhu p. Hlinka, síce odišiel, ale 

chcel by, aby prečítal návrh uznesenia, aby mohol dať hlasovať. Doplnenie bude v 
dôvodovej správe zrejme asi, vo výklade toho ako použiť. Prednesenie návrhu, aby sa 
mohlo hlasovať. 

 
p. Šaňa, starosta MČ Košice - Luník IX: Doplnenie návrhu. Chcel by, aby sa tam zapracovalo, 

aj priestory v prenájme MČ, čiže ich spravuje MČ. Správca je BPMK. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice -  Juh: Prednesenie návrhu. Návrh uznesenia – bežné výdavky, 

a to na zabezpečenie údržby a opravy miestnych komunikácii, údržby a opravy majetku 
mesta, zvereného do správy alebo do nájmu MČ, a na ostatné verejno-prospešné služby 
MČ určených výhradne pre občanov mesta. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Hlasovanie o návrhu uznesenia. 
 
Hlasovanie č. 2 -          za: 14, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

Predniesol návrh na uznesenie, že RS dporúča prerokovať a schváliť body na MZ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Chcel upozorniť, že tie 2 milióny eur, ktoré bol návrh na 

zastupiteľstvo prerozdeliť, sú finančné prostriedky z úveru, ktorý mesto zobralo na 
športovú infraštruktúru, takže sa to nedá prerozdeliť MČ. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Predniesol uznesenie. Rada starostov odporúča MZ 

prerokovať materiály zaradené na MZ. 
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Hlasovanie č. 3 -        za: 14, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 2 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal slovo p. starostovi Krištofovi. 
 
p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Chcel sa spýtať ohľadom novej legislatívy v oblasti 

sociálnych služieb. Či je potrebné sa registrovať na rozvážanie stravy. Obce a mestá 
musia mať svoje vývarovne a oni potom až môžu rozvážať stravu. Ich mestská časť 
doteraz mali stravu z domova dôchodcov, resp. VIALUX-u a iba stravu rozvážali. A 
teraz nemôžu, lebo nemajú licenciu. Podľa informácii, má vraj v košickom kraji takú 
licenciu iba Košická Nová Ves. Ostatné mestské časti majú s tým problém. Z VÚC im 
prišiel papier, že si majú urobiť licenciu, ale nato musia mať svoje prevádzkové 
priestory na vyváranie a musia aj rozvážať. Nemôžu dodávateľským spôsobom. Chcel 
teda vedieť, či aj iným mestským častiam píšu z VÚC, alebo iba im.   

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Navrhol, že sa môžu informovať aj na ZMOS-e. 
 
p. Exner, starosta MČ Košice - Lorinčík: Tak isto došlo k zmene v legislatíve o pohrebníctve. 

Od 1.1. 2020 novelou zákona sa hovorí, aké ma byť pásmo pri cintorínoch, ktoré majú 
v správe mestské časti. V ustanoveniach je napísané, že ak obec do 31.3.2020 nestanoví 
svojim VZN nové hranice ochranného pásma cintorína, ochranné pásmo zanikne. Týka 
sa to aj Mesta Košice aj mestských častí. Navrhol aj písomne p. predsedovi, aby boli 
oslovení právnici mesta a Útvar hlavného architekta, pretože to súvisí s územných 
plánovaním, aby MČ mali možnosť si prispôsobiť tieto pásma. Chcel by dať návrh, čo 
sa týka jeho mestskej časti Lorinčík, aby nebolo, že dajaký referent z ÚHA im  
nepovedal, že sa neozvali. 

 
p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Faktická pripomienka. Povedal, že  konzultoval tieto 

veci s ÚHA, a zákon hovorí, že keby sa prispôsobili tieto pásma, vlastníci pozemkov 
majú nárok o náhradu škody od obce. Podľa neho by bolo vhodným riešením, to riešiť 
územných konaním pri stavebných povoleniach. Bude treba pozmeniť daktoré veci 
v prevádzkových poriadkoch. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Povedal, že je tam taká podmienka, že treba fotiť každú 

vykopanú jamu. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Hovoril o novele zákona, že v súvislosti s novelou upozornil 

p. starostu za KVP. Tento zákon, novela, sa vzťahuje aj na neverejné pohrebiská. Napr. 
na KVP, pri Kláštore bosých karmelitánok. Aj obec môže svojim VZN poupraviť tie 
pásma. Týka sa to aj ÚHA a územného plánu. Treba dávať schvaľovať aj prevádzkové 
poriadky. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Povedal pár viet o kolegovi p. Bradovi, ktorý bojuje 

s vážnou chorobou, aby ho podporili, aby sa mu podarilo ten boj vyhrať. 
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p. Nigut, predseda Rady starostov: Poprosil aj za podporu kolegyne p. Balogovej. Poďakoval 

za stanovisko. Koniec bodu rôzne. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach, Ján Nigut ukončil 11. rokovanie Rady starostov 
a poďakoval sa všetkým za účasť. 
 
 
 
 
 
 
 

Ing. Ján Nigut 
   predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa: 31.03.2020 
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